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Prajeme všetkým krásne 
prázdniny a dovolenky!  redakcia

Oznam

11. AUGUSTA o 19.00 h 
Hudobná skupina 
Generácia - PE
Mestský park, BN
18. AUGUSTA o 19.00 h
Dychová hudba 
Boboťanka 
Mestský park, BN
23. AUGUSTA o 14.00 h
Titit Fest Kandráčovci 
Priehrada Bánovce

PODUJATIA:

pokračovanie na 2. strane

Nové mestské nájomné byty v Bánovciach

Výstavba nového ná-
jomného bytového domu 
na  Svätoplukovej stála 
spolu s prípojkami elek-
triny, plynu, vody, kana-
lizácie či parkovania viac 
ako 1 800 000 eur. Vý-
stavba trvala od februára 
2023 a po 18 mesiacoch 

od slávnostného pokle-
pania základného kame-
ňa sa v nej začne bývať. 
Kto a v akom byte bude 
bývať určilo oficiálne žre-
bovanie bytov, ktorého 
sa zúčastnili iba tí uchá-
dzači, ktorí spĺňali všet-
ky podmienky v zmysle 

zákona č. 150/2013 Z. z. 
o štátnom fonde rozvoja 
bývania v znení neskor-
ších predpisov a zákona 
č.  443/2010 Z.  z. o  do-
táciách na  rozvoj býva-
nia a  o  sociálnom bý-
vaní v znení neskorších  
predpisov.

M e s t o  e v i d o v a l o 
104 žiadostí o pridelenie 
nájomného bytu v  pred-
metnom nájomnom dome. 
Z uvedeného počtu evido-
vaných žiadostí spĺňalo 
podmienky oprávnenos-
ti 65 žiadateľov (osôb).  

Po dlhšej dobe sa v našom meste podarilo vybudovať nové mestské 
nájomné byty. Mesto v uplynulých mesiacoch prebralo do užívania 

novostavbu nájomného bytového domu na sídlisku Dubnička, Sväto-
plukova súpisné číslo 2645, ktorá bola vybudovaná s podporou Štátne-
ho fondu rozvoja bývania a Ministerstva dopravy Slovenskej republiky. 
V týchto dňoch sa byty postupne odovzdávajú do užívania nájomcom, 
ktorí spĺňali podmienky pridelenia a boli oficiálne vyžrebovaní. R. Gašparík, R. KošíkR. Gašparík, R. Košík
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dokončenie z 1. strany

Nové mestské nájomné byty v Bánovciach

Títo boli pozvaní na žre-
bovanie mestských ná-
jomných bytov, ktoré sa 
konalo v  piatok 19. júla 
2024 v Mestskom kultúr-
nom stredisku v  Bánov-
ciach. Zúčastnili sa ho aj 
primátor Róbert Gašparík, 
prednosta mestského úra-
du Martin Gajdoš, vice-
primátorka mesta Mária 
Hajšová, vedúca odboru 
sociálnych vecí Jana Záhu-
menská, zástupca správcu 
bytového domu a  členo-

via Komisie pre sociálne 
a bytové otázky pri Mest-
skom zastupiteľstve (MsZ) 
v  Bánovciach. Posledná 
úprava zásad prideľovania 
týchto nájomných bytov 
bola schválená mestskými 

poslancami na  MsZ 26. 
júna 2024 a to tak, že všet-
kých 22 nových nájom-
ných bytov prešlo transpa-
rentným žrebovaním.

V úvode všetkých priví-
tala a celé stretnutie mode-
rovala mestská poslankyňa 
Dana Švecová, ktorá je zá-
roveň aj členkou Komisie 
pre sociálne a bytové otáz-
ky pri MsZ v Bánovciach. 
Po  skončení žrebovania 
boli budúci nájomcovia 
informovaní o obsahu ná-
jomnej zmluvy a obdrža-

li inštrukcie od zástupcu 
správcu bytového domu.

Slávnostné prestrih-
nutie pásky bytového 
domu primátorom mesta 
a zhotoviteľom stavby sa 
konalo 24. júla, kedy si 

tiež vyžrebovaní žiadate-
lia po prvýkrát prišli po-
zrieť priestory nájomných 
bytov. V  týchto dňoch 
si nájomcovia postupne 
preberajú kľúče. Keďže 
žiadosti o bývanie vysoko 
prekračujú súčasné mož-
nosti mesta, primátor Ró-
bert Gašparík informoval, 
že vedenie mesta bude aj 
naďalej pokračovať v po-
dobných projektoch.

NÁJOMNÝ BYTOVÝ 
DOM A JEHO 
VYBAVENIE

V   3 - p o s c h o d o v o m 
(4-podlažnom) nájom-
nom bytovom dome bez 
výťahu je celkovo v  jed-
nom vchode 22 bytových 
jednotiek, z toho 18 byto-
vých jednotiek je 2-izbo-
vých a 4 bytové jednotky 
sú 3-izbové. Dispozične sú 
byty riešené tak, že všetky 
bytové jednotky, okrem 
štyroch bytových jedno-

tiek umiestnených na prí-
zemí bytového domu, 
majú balkón. Každá bytová 
jednotka je vybavená ku-
chynskou linkou, elektric-
kým sporákom s  rúrou, 
digestorom a drezom s ba-
tériou. V kúpeľni sú osade-
né sanitárne zariaďovacie 
predmety (umývadlo, WC 
misa, vaňa resp. sprchový 
kút) a zrealizované kera-
mické obklady a  dlažba. 
Keramická dlažba je aj 
v  priestoroch predsiene. 
V  ostatných miestnos-
tiach bytu sú laminátové 
podlahy. Vykurovanie je 
zabezpečené centrálne, 
panelovými radiátormi, 
ktoré sú napájané z dvoch 
plynových kondenzač-
ných kotlov umiestnených 
v  technickej miestnosti 
bytového domu. V kúpeľ-
niach sú osadené rebríkové 
vykurovacie telesá. 

Lenka Karasová

žrebovanie nájomných žrebovanie nájomných 
mestských bytovmestských bytov

nový nájomný bytový dom na Svätoplukovej ulicinový nájomný bytový dom na Svätoplukovej ulici

V nedeľu 28. júla 2024 sa obec 
Dolné Naštice zhromaždila, aby 
si pripomenula svojich rodákov, 
ktorí bojovali vo veľkej vojne. 
Slávnostný deň začal rannou bo-
hoslužbou, ktorá bola venovaná 
pamiatke hrdinov. Po sv. omši 
sme spoločne položili veniec 
k pomníku, pri čom nás spre-
vádzala čestná stráž, miest-
ny dobrovoľný hasičský zbor 
a občania obce. Kultúrny dom 
v Dolných Našticiach hostil spo-
mienkovú výstavu pri príležitos-
ti 110. výročia začiatku 1. svetovej 

vojny s názvom Dolnonaštičania vo 
Veľkej vojne, ktorá priblížila život 

a hrdinstvo tých, ktorí obetovali 
svoje životy pre slobodu. Osob-
né poďakovanie patrí dekanovi 
Gustávovi Lutišanovi, pánovi 
Sliepkovi, poslancom obecné-
ho zastupiteľstva a Ľubomírovi 
Šarinovi za spoluprácu s obec-
ným úradom a ich prínos k tej-
to dôležitej udalosti. Tento deň 
nám pripomenul, že spomienky 
na našich hrdinov nikdy nevy-

hasnú a  ich obetavosť zostane 
v našich srdciach naveky. 

Radoslav Kozinka, 
 starosta obce Dolné Naštice

Dolné Naštice si uctili hrdinov veľkej vojny

Príhovor starostu obce počas pietneho aktu
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Sanitárne práce 
na plavárni

Oznamujeme obča-
nom nášho mesta, že 
v dňoch 26. augusta 
až do  8. septembra 
2024 bude krytá pla-
váreň z dôvodu plánovaných sa-
nitárnych a čistiacich prác, ako 
aj prác spojených s údržbou pla-
várne – ZATVORENÁ. Predpo-
kladané opätovné spustenie pre-
vádzky plavárne je naplánované 
na pondelok 9. septembra 2024. 
V prípade skoršieho ukončenia 
realizovaných prác a  otvore-
nia plavárne budeme verejnosť 
informovať. Ďakujeme za  vašu 
priazeň a tešíme sa na vás na pla-
várni.  Oznam SMM

Pozvánka na schôdzu a kladenie vencov Základná organizácia Slovenského zväzu 
protifašistických bojovníkov Bánovce nad Bebravou pozýva svojich členov v stredu 28. augusta 2024 na výročnú 
členskú schôdzu, ktorá sa uskutoční o 13.30 h v zasadačke Mestského úradu na Farskej ulici. Po schôdzi sa spoločne 
zúčastníme slávnostného pietneho aktu kladenia vencov pred budovou Mestského úradu pri príležitosti 80. výročia 
Slovenského národného povstania. Tešíme sa na vašu účasť.  ZO SZPB BN

Pr imátor  mes-
ta spolu s  tímom 
Fotoklub ROKOŠ 
pokračujú v  aktivi-
te, ktorú spoločne 
začali ešte v  minu-
lom roku. V sobotu 
20. júla osadili ďalšie 
informačné tabule 
na  priehrade, kto-
ré budú informo-
vať návštevníkov 
o rastlinách, hubách 
a zvieratách, ktoré sa 
nachádzajú v tejto obľúbenej lokalite. Ako súčasť tejto dobrovoľnej aktivi-
ty sa zároveň tím zamestnancov mesta rozhodol vyzbierať odpad v okolí 
vodnej nádrže. Mali by sme sa správať zodpovednejšie k životnému 
prostrediu a riadiť sa ideou: „Čo si so sebou do prírody donesieme, to si aj 
potom so sebou odnesieme.“ Ďakujeme!  Tlačová správa mesta

Nové informačné tabule 
na priehrade

Zľava: R. Gašparík, D. Čaniga, V. MatúšZľava: R. Gašparík, D. Čaniga, V. Matúš
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Mesto Bánovce nad Bebravou vy-
hlasuje výberové konanie na obsa-
denie pracovnej pozície:

samostatný odborný referent 
odboru výstavby a územného 

plánovania (zastupovanie počas 
rodičovskej dovolenky)

Dátum nástupu je 1. septem-
bra 2024, príp. po  dohode možný 
aj skorší nástup. Žiadosti o prijatie 
do zamestnania spolu s požadova-

nými dokladmi doručte  najneskôr 
15. augusta 2024 do 11.00 h na ad-
resu: Mesto Bánovce nad Bebravou, 
Nám. Ľ. Štúra 1/1, 957 01 Bánovce 
nad Bebravou. Na  obálku uveďte: 
„Žiadosť o prijatie do zamestnania 
– samostatný odborný referent od-
boru výstavby a územného plánova-
nia – neotvárať“. Ústny pohovor sa 
uskutoční 20. augusta 2024 v čase 
o  13.00  h v  kancelárii prednostu 

Mestského úradu v Bánovciach nad 
Bebravou, Nám. Ľ. Štúra 1/1, 1. po-
schodie č. dv. 2 a vybraní uchádzači 
budú naň osobitne pozvaní. 

Požadované kvalifikačné a odborné 
predpoklady, zoznam požadovaných 
dokladov a všetky doplňujúce infor-
mácie nájdu uchádzači o pracovnú 
pozíciu na  webovej stránke mesta 
banovce.sk v  sekcii Úradná tabuľa 
-Výberové konania.  Ozn am mesta

Predposledný júlový týždeň bol 
v rámci potrebných prác po celom na-
šom meste zameraný na údržbu a opra-
vu detských ihrísk na sídlisku Dubnič-
ka a Sever, pretože bezpečnosť našich 
detí je dôležitá. Pokračovalo sa 
v maľovaní a zvýraznení záb-
radlí aj denno-dennom kose-
ní trávnikov a údržby zelene 
či už v  mestských častiach, 
alebo pri novovybudovaných 
detských ihriskách. Prebieha-
li tiež dokončovacie prípravy 
podkladu pre nové parkovisko 
na ulici Vystrkov a jeho dobu-
dovanie. Vykonávalo sa pra-
videlné čistenie, upratovanie a úpravy 
ako nášho námestia, tak aj iných častí 
mesta. Maľovali sa tiež priechody pre 
chodcov a parkovacie čiary na uliciach. 
Vykonala sa údržba a čistenie stredo-
vého pásu na sídlisku Dubnička a jeho 
okolia. Začiatok druhej polovice leta 
sme venovali najmä orezávke koná-
rov na stromoch naprieč celým naším 
mestom. Po  nedávnej rekonštrukcii 

interiéru začali aj práce na oprave fa-
sády a zatepľovacie práce na budove 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra. Naši pra-
covníci naďalej pokračujú v opravách 
v materských škôlkach a vylepšeniach 

ich priestorov. Pokračujeme v maľova-
ní a zvýraznení zábradlia v našom mes-
te, kosení trávnikov a údržby zelene 
či v úprave exteriéru aj pred Múzeom 
Partizánskej brigády Jána Žižku. Spolu 
neustále pracujeme na tom, aby sa naše 
mesto stalo lepším miestom pre život. 
Ďakujeme, milí Bánovčania, že spolu 
tvoríme lepšie mesto pre život.

  Tlačová správa mesta

Júlové práce v mesteMobilný zber 
elektroodpadu
V   s o b o t u  1 7 .  a u g u s t a 

2024 v čase od 8.00 h do 12.00 h 
bude v  našom meste prebiehať 
mobilný zber elektroodpadu, 
avšak výlučne od občanov, ktorí 
sa vopred zaregistrujú – nahlá-
sia prostredníctvom web stránky 
www.zberelektroodpadu.sk

Ak majú obyvatelia väčšie spot-
rebiče ako napríklad chladničky, 
práčky, sporáky, alebo menšie 
spotrebiče s celkovou hmotnos-
ťou nad 25 kg, vie ich firma EN-
VIDOM bezplatne odobrať. Pod-
mienkou je registrácia a nutnosť 
umiestniť elektroodpad za prvé 
uzatvárateľné dvere (tak aby ne-
boli voľne na ulici). V priebehu 
zberu vás budú pracovníci EN-
VIDOMu kontaktovať, aby ste 
im odpad odovzdali. Televízory 
a monitory nie je možné odo-
vzdať.  Oznam mesta

V  uliciach nášho mesta 
často stretávame okrem do-
mácich mačiek – tuláčok, 
aj mačky, ktoré sa rôznymi 
cestami dostali na ulicu, ale-
bo tam žijú celý život. Ulica 
je ich domovom. Verím, že 
ich milý pohľad, ich prítul-
nosť a prirodzená vlastnosť 
človeka starať sa o niekoho, 
mnohých ľudí núti sa o ne 
„postarať“. Prvým krokom 
starostlivosti je, samozrej-
me, dať im najesť. No, je tu 
aj to povestné „ale“... Všetci 

vieme, že mačka je malý do-
mestikovaný cicavec, patria-
ci do čeľade mačkovité. Člo-
vek si ju domestikoval práve 
pre tú jej vlastnosť, že sa živí 
malými hlodavcami, čím je 
človeku užitočná. Tým, že ju 
ľudia prikrmujú, zvyšujú jej 
schopnosť sa rozmnožovať, 
zároveň ale mačka stráca 
aj svoj prirodzený cieľ – ži-
viť sa hlodavcami a byť tak 
užitočná. Tým, že pouličné 
mačky prikrmujeme, zvy-
šujeme aj prirodzený výskyt 

hlodavcov v našich uliciach. 
Zvyšky jedál znečisťujú ve-
rejné priestranstvá, posky-
tujú možnosť hlodavcom 
sa na nich priživiť a znovu 
prichádza aj ich vhodná 
fáza na  rozmnožovanie. 
Problém nekontrolované-
ho rozmnožovania mačiek 
spôsobuje vážne nepríjem-
nosti a prináša so sebou aj 
zdravotné riziká obyvate-
ľom mesta. Mesto Bánovce 
nad Bebravou každoročne 
zabezpečuje odchyt túlavých 

mačiek za  účelom kastrá-
cie a regulácie prípadného 
premnoženia. Každý rok 
sú na tieto úkony v rozpoč-
te mesta vyčlenené finanč-
né prostriedky. Nadväzne 
na uvedené, prosíme, obča-
nov mesta, aby si zvážili svo-
je konanie pri prikrmovaní 
túlavých zvierat. V prípade, 
že občania spozorujú väč-
ší výskyt mačiek v blízkosti 
obytného domu, je potrebné 
uvedené nahlásiť Mestskej 
polícii.  Naďa Ondrejková

SOM poslanec, mám názor... Užitočné či neužitočné?
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NEKŔMTE LABUTE A KAČICE PEČIVOM

Hlasovanie LIDL ČISTINKA! 
Spojme sily a vyhrajme 1 z 5 moderných mestských parkov, 
Čistinka vybavená workoutovou zónou, grilovacím kú-
tikom, multifunkčným športovým aj detským ihriskom. 
Stačí sa registrovať na lidl.sk/cistinka a každý deň od 29. 7. 
do 1. 9. 2024 môžete pridať nášmu mestu 1 hlas. Dajte to 
vedieť aj svojim známym, čím viac hlasov, tým vyššia šanca 
vyhrať. Viac na lidl.sk/cistinka. Ďakujeme!  MsÚ

Tradičný
Bánovský

jarmok
11. a 12. 
októbra

na 
Námestí 
Ľ. Štúra

v Bánovciach
n. Bebravou

Pečivo, keksy, pukance i ďalšie 
nevhodné potraviny, ktorými náv-
števníci VN Prusy či iných vod-
ných plôch a  tokov kŕmia labute 
a kačice, neobsahujú pre ne po-
trebné živiny. Okrem toho, chlieb 
a pečivo znečisťujú vodu, na po-
vrchu ktorej sa vytvárajú škodlivé 
riasy. Tie majú za následok úhyn 

rýb, zápach šíriaci sa z vody a v ko-
nečnom dôsledku narušenie ce-
lého ekosystému. Po  odbornej 

konzultácii s veterinárkou Marti-
nou Turčanovou, vám odporúča-
me použiť na kŕmenie vtáčí zob, 
pšenicu, jačmeň, ovos, kukuricu, 
hrach, varenú ryžu, nasekaný ša-
lát, hrozno. Viac informácií po-
skytneme v  reportáži Bánovskej 
televízie. Ďakujeme! 

Nicole Mokráňová, MsÚ
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pokračovanie na 7. strane

RECEPT NA LETNÉ 
PRÁZDNINY 

PLNÉ ZÁŽITKOV 
A KAMARÁTOV

Základné ingrediencie 
na prípravu super júlových 
prázdnin: šikovné deti, ne-
únavní Vikingovia, nadšení 
rybári, Centrum voľného 
času, ústretoví rodičia, ve-
selí pedagógovia. Postupne 
pridávame: hry, súťaže, ta-
nečné nožičky, šikovné ru-
čičky, múdre hlavičky, výlet 
do Tribečského múzea, ma-
gický svet Šmolkov, Planetá-
rium a hvezdáreň v Žiari nad 
Hronom, vystúpenie soko-
liarov v Bojniciach, kúpalis-
ko, plaváreň, knižnicu, kino, 
bicykel, Divo trialy Trenčín, 

nočnú rybačku. Podľa chu-
ti primiešame nový dvor 
cevečka, fajnové papkanie, 
vzdušný hokej, ochotných 
mladých spolupracovníkov 
a dobrého šoféra autobusu. 
Ozdobíme dobrou náladou 

a posypeme lúčmi slniečka. 
Máme upečené super prázd-
niny.  Kolektív CVČ

POBYTOVÝ TÁBOR 
CENTRA VOĽNÉHO 

ČASU 
Náš pobytový tábor sa 

tohto roku tak, ako minulý 
rok, konal v  Tábore Pod-
višňové, neďaleko Nového 
Mesta nad Váhom. Zúčast-
nilo sa ho 39 detí základných 
škôl z nášho okresu. V CVČ 
považujeme takýto druh tá-
bora za to pravé orechové. 
Deti sú odlúčené na niekoľ-
ko dní od svojich drahých 
rodičov a súrodencov. Tí im 
jednoznačne chýbajú. Zato 
kamarátov tam môžu mať 

na každý svoj prst jedného. 
Keby ste videli vzťahy medzi 
„malkáčmi“ a  „veľkáčmi“, 
neverili by ste. Všetci sú rov-
nocenní partneri. Na serióz-
ne úlohy, zábavu, aj chuli-
gánstvo prijateľného kalibru. 

V našom tábore často býva 
všetko priskoro. Treba ísť 
spať? Priskoro. Treba vstá-
vať? Opäť priskoro. Táboro-
vý modus operandi. Aj tento 

rok sa deti venovali najmä 
trom druhom aktivít. Špor-
tu, tancu a výtvarnej tvorbe. 
Po obede bazén na schlade-
nie. Podvečer skôr spoločné 
aktivity. Vrcholom tábora 
bola slávnostná talentová 

show. Deti si počas týždňa 
pripravovali v rôznych sku-
pinách svoj program. Každý 
si vybral, čo mu je blízke. 
Tanec s  kruhmi, autorská 

báseň, moderný tanec, tie-
ňové divadlo, divadelná pa-
ródia... Naozaj pestré. Nielen 
týmto večerom, ale aj celým 
týždňom sa niesli emócie. 
Na  nich stoja pevne naše 
spomienky.  Roman Jedinák

Farnosť Bánovce nad Bebravou 
ani toto leto nezaháľala a organizo-
vala pod hlavičkou hnutia eRko už 
tradične dva tábory – denný aj po-
bytový. Denný tábor sa konal v Pas-
toračnom centre v Bánovciach nad 
Bebravou v termíne od 8. do 12. júla 
a zúčastnilo sa ho 49 detí a 18 ani-
mátorov. Počas celého týždňa mali 
deti možnosť zažiť najrôznejšie akti-
vity v samotnom Pastoračnom cen-

tre, v mestskom parku, ale vybrali 
sa aj na výlety do Trenčína a do če-
rešňového sadu v Uhrovskom Pod-
hradí, kde mali možnosť absolvovať 
zaujímavé stanovištia. V Trenčíne sa 
deti zabavili na lezeckej dráhe, v La-
ser aréne a navštívili aj gréckokato-
lícky kostol a svätú omšu v kostole 
Notre Dame. O stravovanie sa stara-
li ochotné kuchárky z farnosti a ich 
pomocníci z radov mladých.

Pobytový tábor prebiehal od  21. 
do 27. júla v Oravskej Polhore. Spolu 42 
detí so 14 animátormi a ďalšími člen-
mi tímu boli ubytovaní v Chate Sla-
ná voda, kde sa aj stravovali. Napriek 
predpovediam a miernejším teplotám 
vyšlo počasie perfektne a deti si mohli 
užívať väčšinu aktivít vonku. Tvorivé, 
tímové, športové, pohybové a  rôzne 
iné zábavné, ale aj poučné aktivity.

Prímestský a pobytový tábor CVČ

Farský denný aj pobytový eRko tábor
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Mestská knižnica Ľ. Štúra Bánovce nad Bebravou
Otváracie hodiny počas letných prázdnin od 1. júla 
do  31. augusta: Po  – Pia: 8 – 15 h. Z  dôvodu 
čerpania dovolenky od  29. júla do  9. augusta
je KNIŽNICA ZATVORENÁ.  MsKĽŠ

Informačné centrum
Z dôvodu čerpania dovolenky bude Informačné cen-
trum mikroregiónu Bánovecko od 29. 7. do 9. 8. otvo-
rené v pracovných dňoch v čase od 8.00 do 12.00 h. 
Ďakujeme za pochopenie.  r

Farský denný aj pobytový eRko tábor

Keďže sa jednalo o  farský tábor, 
nechýbali ani sv. omše či modlitba. 
Mimo areál sa deti vybrali na neďa-
leké futbalové ihrisko, do telocvič-

ne v obci, no v neposlednom rade 
zažili aj pekné výlety. Prehliadku 
Oravského hradu spojenú s  ná-
kupom suvenírov, plavbu loďou 
po Oravskej priehrade a návštevu 

Slanického ostrova umenia, alebo 
pešiu turistiku do pútnického are-
álu Rio de Klin. Veľkou výhodou 
bolo, že sme mali celý čas k dispo-
zícii autobus aj s ochotným šofé-
rom. Tento tábor sa mohol konať 
aj vďaka podpore TSK participatív-
no-komunitnému rozpočtu kraja.

Veľká vďaka za oba tábory patrí 
celému tímu animátorov a ďalším 
ľuďom okolo, ktorí ako dobrovoľ-
níci venovali svoj voľný čas, ener-
giu a talenty v prospech detí a ich 
rodičov a odviedli kus skvelej prá-
ce. Rovnako patrí poďakovanie 
rodičom za dôveru, upečené kolá-
če, a tiež všetkým, ktorí akokoľvek 
podporili toto dielo. Veríme, že 
o rok si to celé zopakujeme. 

Martin Sedláček, Peter Králik

dokončenie zo 6. strany

Deziderov letný tábor 2024
Základná umelecká 

škola Dezidera Kardoša 
otvorila prázdniny De-
ziderovým letným tá-
borom, ktorý sa konal 
od 1. do 4. júla. Hlavnou 
témou denného tábo-
ra boli piráti, ktorých 
na  palubu nastúpilo 31. 
Dopoludnia pracovali vo 
vopred vybraných tvori-
vých dielňach: výtvarnej, 
divadelnej, hudobnej. 
S  lektorkami výtvarného 
ostrova, Miriamou Mar-
gdolenovou a  Luciou 
Lavríkovou, tvorili veľký 
poklad. Truhlicu obmýva 
maľovaná rieka plná rýb, 
koralov a krabov a strážia 
farebné papagáje. V diva-
delnej dielni si lektorky, 
Lucia Bieliková a Kamila 
Kurtišová, vymysleli prí-
beh babky Majky, u ktorej 
vnučky trávia prázdniny. 

Tá ich svojím rozpráva-
ním vyslala na  dobrod-
ružnú cestu. Navštívili 
ostrov papagájov, kra-

bov aj ostrov chobotnice, 
u ktorej získali vytúženú 
mapu. Na konci príbehu 
objavili poklad, ktorým 
bolo odhalenie, že obá-
vanou pirátkou všetkých 
čias bola ich babka Majka. 
Odvtedy s obdivom počú-

vajú jej príbehy. V hudob-
nej dielni pracovali piráti 
pod vedením lektoriek 
Slávky Maringovej a Mi-
chaely Sányovej. Za štyri 
dni postavili pirátske lode 
a vytvorili kreatívne rekvi-
zity do svojho hudobné-
ho príbehu. Čo sa stane, 
keď sa na  mori stretne 
loď plná pirátiek s  loďou 
pirátov? Spolu si zaspie-
vajú. Hudobne pracovali 
s  piesňou The drunken 
sailor, ktorú pretextovali 
a so sprievodom hudob-
ných nástrojov zaspievali. 
Výstupy z tvorivých dielní 
si posledný táborový deň 
pozreli aj rodičia a kama-
ráti na  Pirátskom mini-
feste. Poobedný program 
a  pútavé hry pripravili 
animátori, najstarší žiaci 
literárno-dramatického
a  speváckeho odboru. 

Prvý deň hľadali deti časti 
mapy, ktorú na konci dňa 
poskladali a využili v uto-
rok k nájdeniu pokladov. 
V ceste však stáli mnohé 
nástrahy, úlohy a rébusy, 
ktoré bolo potrebné pre-
konať. Streda patrila hľa-
daniu strateného piráta. 
K veľkým zážitkom patrí 
táborová „prespávačka“ 
v ZUŠke, opekačka, dis-
kotéka či kino s pukanca-
mi. Odvahu a to, že tma je 
iba opakom svetla, si pirá-
ti zažili v nočnej hre. A čo 
je najväčším pokladom? 
Dni plné zážitkov, ume-
nia, smiechu a kamarátov. 
Každý si ten svoj poklad 
v  Deziderovom letnom 
tábore našiel. Nechcem 
straš iť  počas  prázd-
nin, ale tešíme sa na vás 
v novom školskom roku 
2024/2025.  (kk)
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 Poprosím vás, na úvod sa vrátiť 
do čias vášho detstva. Ako si spo-
mínate na toto obdobie?

Celé detstvo a mladosť som pre-
žil v Podlužanoch a v Bánovciach. 
Rodičia pochádzali zo Šípkova a ja 
som celý tento priestor považoval 
za svoje rodisko. Tu si 
človek mohol budo-
vať svoj vzťah k suse-
dom, kamarátom, ale 
aj učiteľom a  mno-
hým ďalším. Mal som 
aj veľmi dobrý vzťah 
k športu, hrával som 
dorasteneckú ligu 
za  Spartak Bánovce 
a  rád si spomínam 
na  nášho skvelého 
trénera, pána Blaha. 
Neskôr som dokon-
ca hrával futbal aj 
za  Červenú hviezdu 
Bratislava.
 Vnímali ste ako dieťa povojnové 
dopady vo svojom bezprostrednom 
okolí, čo vám z  detstva najviac 
utkvelo v pamäti?

Predovšetkým som vedel, že mi 
vojna vzala starého otca a strýka, 
i ďalších členov rodiny. Od sied-
mich rokov som každé leto cho-
dil pásť do Lupeníc kravy a ovce 
na salaš mojej babky a denne som 
chodil po miestach, kde prišli o ži-
vot moji predkovia a kde sa odo-
hrávala pred osemdesiatimi rokmi 
strašná dráma. Vedel som, kde za-
strelili dedka, kde prišli o život ďal-
ší Šípkovčania. V našej rodine sa 
o týchto udalostiach hovorilo veľ-
mi často i keď nikto nevedel, o čo 
vlastne presne išlo. K tomu som sa 
dopracoval až ja a až po siedmich 
rokoch výskumu.
 Kedy ste sa rozhodli, že napíšete 
knihu Šípkovské inferno, kto 
alebo čo vás inšpirovalo?

V roku 2000 som vymyslel a za-
čal organizovať vlastný projekt pre 
žiakov základných a  stredných 
škôl s názvom Poznaj svoju minu-
losť alebo Pátranie po predkoch. 
Počas jedenástich ročníkov si na-
písalo krátke či dlhšie dejiny svo-

jich rodín vyše 35 tisíc mladých 
ľudí nielen zo Slovenska, ale aj 
Maďarska, Srbska, Česka a ďalších 
krajín. Novinári sa ma každý rok 
pýtali, či mám aj ja spísané dejiny 
svojej rodiny. To bolo podnetom, 
aby som sa pustil do písania a vý-
sledkom je aj kniha o udalostiach 
v Šípkove a Lupeniciach.
 Odkiaľ ste čerpali informácie 
a  koľko vám trvalo napísanie 
knihy?

Základom bolo rozprávanie mo-
jej mamy, ktorá udalosti zažila ako 
mladé 19-ročné dievča. Bola cen-
trálnou postavou. Všetky udalosti 
a stretnutia si pamätala do detai-
lov. Nahral som s ňou na diktafón 
desiatky minút jej rozprávania. 
Následne som sa pustil do pátrania 
po archívoch. Našiel som viacero 
ľudí na Morave a v Čechách, s kto-
rými nás spájal príbeh Jednotky 
Josef. Vymieňali sme si informá-

cie, dokumenty. Asi po troch ro-
koch prerušili moje pátranie vážne 
problémy so srdcom. Po operácii 
som sa k práci vrátil. Som rád, že 
knihu si mohla pred jej zadaním 
do tlače ešte prečítať moja mama. 
Žiaľ, vydania sa už nedožila.
 Šípkovské inferno poukazuje 
na  zlo a  dopady, ktoré vojna 
spôsobila. Myslíte, že sa ľudstvo 
poučilo? Ak nie, tak prečo? Čo 
je podľa vás tým elementárnym 
spúšťačom (možno zakoreneným 
v ľudských povahách) vojnových 
konfl iktov?

Erich Fromm v jednej svojej kni-
he napísal, že síce žijeme v 21. sto-
ročí, ale srdcia máme stále v dobe 

kamennej. Ľudstvo nie 
je o nič lepšie, ako boli 
naši predkovia pred ti-
síc, či viac rokmi. Voj-
nové konflikty spúšťajú 
tak, ako v minulosti ľud-
ská túžba po moci a bo-
hatstve. Tí, ktorí spúš-
ťajú vojnovú mašinériu 
vždy stratili svoju ľudskú 
podstatu a  spreneverili 
sa základným morálnym 
pravidlám, hodnotám 
a  princípom. Ľudstvo 
je v tomto smere nepo-
učiteľné. Najhoršie je, že 
na vojny doplácajú naj-

mä nevinní ľudia.
 Počas vašej praxe ste sa veľa 
rokov venovali oblasti školstva, 
dalo by sa s vami na  túto tému 
spraviť zvlášť rozhovor, preto 
aspoň stručne. Postavenie uči-
teľa sa za  posledné desaťročia 
veľmi zmenilo. Čo myslíte, že 
to spôsobilo, a ako by sa to dalo 
napraviť?

Škola a školstvo sú odrazom ži-
vota našej spoločnosti. Sú len také, 
akí sme my všetci. Ak sú naši uči-
telia v horšom postavení a máme 
k nim menej úcty, je to problém 
celej našej spoločnosti. Menej si 
vážime múdrosť, vzdelanie, osob-
nosti, a teda aj učiteľov, ktorí boli 
vždy považovaní za tých najdôle-
žitejších, ktorí nás formovali. Ak 
sa nám podarí zmeniť náš vlastný 
hodnotový svet, určite sa to odrazí 
aj na úcte a práci učiteľov.

S Ľ. Pajtinkom nielen o šípkovskom inferne

V marci zavítal do bánovskej knižnice Ľubomír Pajtinka, 
kde na besede veľmi pútavo rozprával o neznámom 

vojnovom príbehu a o udalostiach v malej dedinke Šípkov 
v našom okrese. Prinášame vám sľúbený rozhovor s rodá-
kom z Podlužian a autorom knihy Šípkovské inferno, ktorý 
celý život pracoval v oblasti školstva a zároveň je aj spisova-
teľom. Prezradil, čo ho inšpirovalo k napísaniu knihy.

Základňou musí byť silný hodnotový 
rebríček a vzájomná úcta.  Ľ. Pajtinka

Ľ. Pajtinka na marcovej besede v knižnici
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S Ľ. Pajtinkom nielen o šípkovskom inferne
 Určite s tým súvisí aj výchova. 
Čo by ste poradili dnešným 
rodičom?

Právo radiť iným nemám, ale ak 
by som mohol, povedal by som 
každému rodičovi, aby dal svoj-
im deťom korene a krídla. Korene, 
ktorými je história každej rodi-
ny, jej tradície, zvyky, hodnotový 
svet a krídlami myslím reálne sny 
a  túžby podporené kvalitným 
vzdelaním a výchovou. To je mož-
no univerzálne pravidlo, aby sme 
ako ľudia spolu dobre vychádzali 
a rozumeli si. Základňou musí byť 

silný hodnotový rebrí-
ček a vzájomná úcta.
 Na  z áve r  nám 
prezraďte, čomu sa 
aktuálne venujete 
pracovne, a aké sú ešte 
vaše sny a  priania, 
ako najradšej trávite 
voľný čas?

V  súčasnosti cho-
dím na besedy o kni-
he Šípkovské inferno. 
Hľadám nové informá-
cie k  jeho udalostiam. 
Robím pre Slovenské 
národné noviny štvrť-

ročnú prílohu Rodina 
a  škola, s  kamarát-
mi pripravujeme už 
55. ročník Chalupovho 
Brezna, čo je najväčšie 
kreatívne pedagogic-
ké podujatie učiteľov 
a  začínam písať voľné 
pokračovanie tejto kni-
hy o slovenských wer-
wolfoch. Ide taktiež 
o  neprebádanú tému, 
ku ktorej mám veľa ne-
známych faktov a pre-
kvapujúcich informácií. 

Lenka Karasová

Ľ. Pajtinka v roku 
1974 hráčom 
za Bratislavu

SOŠ strojnícka centrom špičkových technológií

Modernizácia vyba-
venia učební a  dielní
stála viac ako 1 mil. eur 
z celkovej sumy. Na ško-
le vznikla nová učebňa 
merania, učebňa 3D 
tlače a učebňa autodiag-
nostiky s rôznymi výuč-
bovými panelmi. Vďaka 
modernizácii pôvodných 
učební sa študenti budú 
môcť učiť na najnovších 
CNC strojoch, PLC jed-
notkách či vo virtuálnej 
3D učebni. Autoopra-
vári majú k  dispozícii 
moderné plne vybave-
né autodielne. Študenti 
po skončení štúdia budú 
dokonale  pr ipravení 
na prácu v reálnom pro-
stredí a  bez problémov 
sa uplatnia u zamestná-
vateľov. „Investície, ktoré 
sem boli vložené zo stra-
ny Trenčianskej župy sú 
naozaj enormné. Pevne 

verím, že tieto nové tech-
nológie pomôžu zvýšiť 
záujem žiakov o odbory, 
ktoré sa tu učia,“ povedal 

trenčiansky župan Jaro-
slav Baška. Študenti bá-
novskej SOŠ strojníckej 
získajú možnosť učiť sa 
na najmodernejších tech-
nológiách v  odboroch 
ako strojárstvo, mechat-
ronika a odbory zvára-
cích a obrábacích strojov 
a autoopravár. „Myslím 

si, že sme sa zaradili medzi 
školy 21. storočia, ktoré sú 
kvalitne vybavené a mô-
žeme pripraviť študentov 

pre trh práce a pre firmy, 
ktoré s nami spolupracujú 
v rámci duálneho vzdelá-
vania,“ povedala Zuzana 
Janíková, riaditeľka ško-
ly. V  rámci modernizá-
cie odborného vzdelá-
vania v  SOŠ strojníckej 
Bánovce nad Bebravou 
bola zrekonštruovaná 

aj budova praktického 
vyučovania. Slávnostné 
otvorenie zrekonštruova-
ných dielní a odborných 
učební sa konalo 10. júna 
2024 a  zúčastnili sa ho 
predseda TSK Jaroslav 
Baška, vedúca odboru 
školstva a kultúry Marti-
na Knappová, poslanky-
ne TSK Rudolfa Novotná 
a Zuzana Máčeková a ďal-
ší hostia, ktorí si prezreli 
prácu žiakov na nových 
konvenčných strojoch, 

ako aj CNC obrábacích 
strojoch. Ďalej pokračo-
vali v otvorení nasledov-
ných odborných učební: 
učebňa autotroniky, me-
chatroniky, programova-
nia na CNC strojoch, 3D 
tlače, virtuálnej reality 
a učebňa kontroly a me-
rania. (lk), zdroj: tsk.sk

Zľava: Z. Janíková, R. Novotná, J. Baška, Z. Máčeková, P. Ďurdina (zhotoviteľ stavby)

Stredná odborná škola strojnícka v Bánovciach nad Bebravou sa 
vďaka projektu za viac ako 1,8 mil. eur stala centrom moder-

ných technológií. Vďaka investícii z Integrovaného regionálneho 
operačného programu (IROP) a financiám z rozpočtu Trenčianske-
ho samosprávneho kraja prešla rozsiahlou modernizáciou. Nové 
vybavenie a zrekonštruované priestory pomôžu študentom získať 
zručnosti žiadané na trhu práce.
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Jeho snom je zmeniť šport v Bánovciach
Rodák z Bánoviec vyme-

nil sľubnú kariéru šéfku-
chára v Tirolských Alpách 
za život v rodisku, aby dal 
svojim deťom pevné rodin-
né zázemie. S  manželkou 
im tiež veľmi záleží, aby ich 
deti trávili zmysluplne voľ-
ný čas a venovali sa špor-
tu. To bol hlavný dôvod, 
prečo sa rozhodol prevziať 
vedenie a  stať sa generál-
nym manažérom v bánov-
skom Hokejovom klube 
Spartak. Zároveň je od au-
gusta 2022 prevádzkarom 
na zimnom a od 1. januára 
2024 aj futbalovom štadió-
ne. Tento rok sa tiež stal 
hokejovým kustódom pri 
reprezentácii SR 16.
 Dbáte na  to, aby vaše 
deti športovali. Aké dieťa 
ste boli vy?

Bol som normálny cha-
lan vyrastajúci na sídlisku 
Stred, kde som navštevoval 
ZŠ Duklianska. Detstvo 
som trávil na zimnom šta-
dióne a hrával som tiež fut-
bal za bánovský futbalový 
klub Spartak. No viac ma 
lákal hokej, tak som sa mu 
aj viac venoval. Žiaľ, v 16 
rokoch som mal úraz, zlo-
mil som si koleno a vtedy 
som profesionálne skončil.
 Kam viedli vaše kroky 
po strednej škole?

Keďže som sa vyučil v od-
bore kuchár-čašník, našiel 
som si prácu ako kuchár 
v  špičkovej  reštaurácii vo 
Viedni. Po  dvoch rokoch 
sme spolu s mojou budúcou 
manželkou odišli za prácou 
do Tirolských Álp. Tam sme 
žili štrnásť rokov, založili 
sme si tam rodinu, narodili 
sa nám tam dve deti. Čo sa 
týka práce, boli tam neuve-
riteľne dobré podmienky, 
neporovnateľné s  tými, čo 
máme na  Slovensku. No, 
napriek tomu, nás to lákalo 
domov na Slovensko bližšie 
k rodine, priateľom.
 Aký bol váš návrat 
do  Bánoviec po  16 rokoch 

a prečo ste sa rozhodli pre-
vziať vedenie HK Spartak?

Hneď som sa zamestnal 
v pizzerii v Uhrovci, kde sme 
sa aj spolu s rodinou usadili. 
Narodilo sa nám tu tretie die-
ťa. Počas toho ako deti rástli 

sme si uvedomili, že nechce-
me, aby trávili čas na mobi-
loch, pri televízii, či tabletoch, 
preto ich od malička vedieme 
k športu a tieto technológie 
používajú iba v  obmedze-
nom režime. S našimi deťmi 
sme od troch rokov chodili 
trénovať hokej do Partizán-
skeho, keďže v  Bánovciach 
fungoval ľad iba dva, tri 
mesiace v  roku. Po  dvoch 
rokoch som bol frustrovaný 
z  toho, že musíme cestovať 
do  susedného mesta, keď 
máme v Bánovciach novovy-
budovaný štadión. Zároveň 
som chcel spraviť aj niečo 
preto, aby sa nielen moje deti 
viac hýbali a športovali. Preto 
sme sa aj s kamarátmi, s kto-
rými som kedysi hrával ho-
kej, rozhodli, že podnikneme 
kroky k tomu, aby sa hokej 
a  korčuľovanie rozbehlo aj 
v Bánovciach.
 Kedy a ako prebehlo pre-
vzatie vedenia klubu a kedy 
ste sa stal prevádzkárom 
zimného a  futbalového 
štadióna?

V roku 2021 som začal in-
tenzívne komunikovať s ve-
dením mesta aj s  vedením 
HK Spartak. V  septembri 
2021 som vystúpil na zasad-
nutí mestského zastupiteľstva 

pred mestských poslancov 
s prosbou o vypočutie. Ná-
sledne som predstavil našu 
myšlienku, a  teda, zmeniť 
fungovanie bánovského ho-
kejového klubu a  využívať 
bánovský zimný štadión čo 
najdlhšie (od  polovice au-
gusta do začiatku apríla) tak, 
ako to funguje aj v ostatných 
mestách. Vedenie mesta 
nám bolo naklonené. Začal 
sa celý proces, výsledkom 
ktorého bolo vymenovanie 
nového vedenia bánovského 
HK Spartak, ktorého som sa 
stal generálnym manažérom. 
Prevádzkárom zimného šta-
dióna som sa stal v auguste 
2022, keďže ide o dve spojené 
nádoby spolu s vedením HK 
Spartak. A od 1. januára 2024 
som prevádzkárom aj futba-
lového štadióna. 
 Mali ste nejaké skúsenosti 
s manažovaním, nemali ste 
obavy z novej funkcie?

Nebál som sa manažo-
vania, pretože počas 16 ro-
kov práce v reštaurácii som 
mal na  starosti chod celej 
kuchyne a  všetko muselo 
na 100 % fungovať, a to nej-
de bez dobrých manažér-
skych zručností.
 Čo všetko ste za  tie dva 
roky stihli?

V prvom rade sa nám po-
darilo počas obidvoch sezón 
mať zimný štadión využi-
tý osem mesiacov, čo je pre 
našu hokejovú základňu 
veľmi dôležité. Prináša to aj 
svoje ovocie, keďže máme 
v klube stále viac a viac detí. 
Vďaka mojej iniciatíve sa 
rozšírilo prenajímanie ľadu 
o ďalších záujemcov. Ľad vy-
užívajú nielen naši hokejisti, 
verejnosť, firmy pre svojich 
zamestnancov, ale aj mater-
ské a základné školy. V rámci 
korčuliarskej školy ponúka-
me kurzy krasokorčuľovania, 
o ktoré je veľký záujem. Ľad si 
prenajímajú aj partie hokejo-
vých nadšencov, ktorí si chcú 
spolu zahrať. Dvakrát sme 
na našom zimnom štadióne 

hostili výcvikový tábor pre 
slovenskú hokejovú repre-
zentáciu do 15 rokov. Sloven-
ský zväz ľadového hokeja si 
pre výcvik vybral naše mesto, 
pretože boli všetci veľmi spo-
kojní s našou spoluprácou pri 
jeho novembrovej organizá-
cii. Na jeseň minulého roka 
sa nám podarilo rozbehnúť 
amatérsku hokejovú ligu 
pre dospelých a  nadviazať 
tak na tzv. Horskú ligu, kto-
rú u nás hrávali Bánovčania 
spolu s okolitými dedinami 
v 90. rokoch. Zúčastnili sa jej 
štyri tímy a  na  tohtoročnú 
máme už teraz prihlásených 
sedem tímov. V rámci nášho 
klubu pokračujeme v každo-
ročnom organizovaní akcie 
Deti na  hokej 2023, ktorá 
sa koná pod záštitou Slo-
venského hokejového zväzu 
na našom zimnom štadióne. 
V spolupráci s vedením mes-
ta sa nám podarilo organizo-
vať už druhý ročník podujatia 
Silvester na ľade. Nebáli sme 
sa, išli sme aj do organizova-
nia plesu. Náš Hokejový ples 
máme vždy vypredaný dva 
mesiace vopred. Čomu sa tiež 
veľmi tešíme, je letná prípra-
va, ktorú organizujeme pre 
našich mladých hokejistov. 
Samozrejme, všetky kurzy, či 
letná príprava, korčuliarska 
škola, krasokorčuľovanie sú 
vedené odbornými trénermi.
 Naplnila sa vaša myš-
lienka pritiahnuť viac detí 
k športu?

Jednoznačne, áno. Čo sa 
týka klubu v prípravke máme 
stále viac a viac detí. Korču-
liarska škola mala veľmi veľký 
úspech u detí, rodičov a aj 
samotní pedagógovia tento 
projekt veľmi chvália. Mali 
sme na  ľade v  tejto sezóne 
viac ako 400 detí, čo je úžas-
né. Už teraz máme záujem-
cov o ďalší ročník, dokonca 
aj z miest a obcí mimo nášho 
okresu. Zimný štadión, to nie 
sú len chalani, hokejisti, ale 
podarilo sa nám na ľad pri-

M. Bitarovský s deťmiM. Bitarovský s deťmi
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Jeho snom je zmeniť šport v Bánovciach

Bežecká liga v Prusoch odbehnutá

tiahnuť aj veľa dievčat, a to 
vďaka veľmi žiadanému kur-
zu krasokorčuľovania, čomu 
sa nesmierne tešíme. Tiež 
na letnej príprave máme kaž-
dým rokom viac detí. Tento 
rok takmer 70 detí. Teší ma 
veľký záujem najmladšej prí-
pravky, kde sa bavíme o poč-
te 30 detí. Staršia prípravka 
okolo 20 detí a v 5. ročníku 
18 detí. 
 Aké sú vaše plány či vízie 
do budúcna?

Prajem si v prvom rade, 
aby náš klub vychoval čo 
najviac šikovných hokejis-
tov a  poskytol im kvalitné 
zázemie. Naďalej využívať 
zimný štadión celú hokejovú 
sezónu (od augusta do aprí-
la) a  ponúknuť čo najviac 
aktivít, aby sme prilákali čo 
najviac ľudí a  boli spokoj-
ní s tým, čo robíme. Mojou 
hlavnou víziou zostáva, čo 
najviac detí a mladých ľudí 
motivovať k zdravému život-
nému štýlu, a teda k športo-

vaniu. Čím budú deti viac 
športovať, budú mať odol-
nejšiu imunitu, tým pevnej-
šie zdravie. 

POVEDAL O ŇOM:
„Spätná väzba na  prácu 

Michala Bitarovského je iba 
pozitívna. Odkedy sa roz-
behla prevádzka zimného 
štadióna v Bánovciach, tak 
Slovenský zväz ľadového ho-
keja spolupracuje s  bánov-
ským klubom a využíva zim-
ný štadión na organizovanie 
rôznych výcvikových táborov 

pre mládežnícke reprezentá-
cie. S Michalom  sme riešili 
hlavne organizačné záleži-
tosti, aby bolo vždy všetko 
dostatočne včas a  kvalitne 
zabezpečené. Párkrát sme ho 
využili aj v realizačnom tíme 
a s jeho prácou sme boli ma-
ximálne spokojní, preto sme 
sa rozhodli posunúť ho ďalej 
a aktuálne je Michal kustó-
dom pri reprezentácii SR16,“ 
Roman Sýkora, generálny 
manažér mládežníckych re-
prezentácií. Lenka Karasová

Siedme kolo Bánovskej 
bežeckej ligy je za nami. Aj 
vďaka podpore Trenčianske-
ho samosprávneho kraja sme 
pre deti okrem tradičnej MI-

NIBBL pripravili aj veľký ská-
kací hrad a za veľkej pomoci 
domácich spoluorganizátorov 
a skvelých spolubežcov tiež 
extra občerstvenie. Na tom-
to mieste by sme však ešte 
raz radi poďakovali aj všet-
kým priaznivcom, ktorí nás 

podporili v projekte „Behaj 
s Bánovskou bežeckou ligou“ 
a  umožnili nám robiť veci 
lepšie. Ďalšou dobrou sprá-
vou je, že všetkých 83 bežcov 

hlavnej a  hobby kategórie 
v  zdraví dobehlo do  cieľa. 
Hoci trať o dĺžke 9,2 km bola 
mierne náročná na kondíciu 
aj orientáciu, zvládli ju bez za-
váhania. Najrýchlejšie bežal 
opäť Martin Turček z Krás-
na. Pekne mu však sekundo-

val domáci pretekár Adam 
Lisý. Po  mnohých rokoch 
v lige sa premiérovo na stu-
peň víťazov postavil aj Peter 
Svidroň z  Uhrovca. Medzi 

ženami vyhrala domáca pre-
tekárka Majka Škorcová. 
Majka tentokrát na domácej 
pôde predbehla svoju tra-
dičnú rivalku tohto ročníka, 
Lenku Lomnickú. Tretie 
miesto patrí kvalitnej bežkyni 
Agáte Babulic z Topoľčian. 

Medzi hobíkmi už dlhšie 
dominuje Štefan Urbanov-
ský z Veľkej Hradnej. Druhý 
dobehol mladý, len 13-ročný, 
Ivo Čerňanský a tretí skon-
čil skúsený matador, Michal
Korec. Hobby kategória si aj 
tento rok drží úroveň, opäť 
prišlo viac ako 20 bežcov. 
Sledujeme tam nielen pekné 
súboje o prvé miesto, ale tiež 
krásne začiatky nováčikov. 
Záverom sa chceme poďa-
kovať tímu okolo rodinky 
Kutišových a starostovi obce 
Prusy za perfektné zázemie 
a  podporu pri organizácii 
prusanského kola. V  pora-
dí už ôsme kolo je v pláne 
v nedeľu 25. augusta 2024 
o 10.00 h v Ľutove. 

 Text: P. Struhár, foto: J. Mátel

Majstrovstvách Slovenska v časovke dvojíc
Na  Záhorí v  Zohore sa v  sobotu 

20. júla 2024 uskutočnili cyklistické 
Majstrovstvá Slovenskej republiky v ča-
sovke dvojíc. Na trati s dĺžkou 28 kilo-
metrov zo Zohora cez Vysokú pri Mo-
rave do Záhorskej Vsi a späť súťažilo 52 
dvojíc vo všetkých vekových kategóri-
ách. Dvojice mohli byť zložené iba z pre-
tekárov z rovnakej vekovej skupiny. Pre-
tekov sa zúčastnil aj rodák z Bánoviec 
Juraj Karas (1985) z klubu PROefekt 

Across, ktorý spolu so zverencom Patri-
kom Gerhátom (ŠK Cyklo-tour Sereď) 
dosiahli naprieč všetkými kategóriami 
najlepší čas a umiestnili sa na prvom 
mieste. Trať prešli priemernou rých-
losťou 49 km/h. Pretekov sa zúčastnil aj 
Jurajov strýko Ján Karas (1952) za klub 
PROefekt team, ktorý spolu so Zden-
kom Šlúchom (Cyklistický klub Pieš-
ťany) obsadili pekné tretie miesto vo 
svojej vekovej kategórii.  (lk)Zľava: P. Gerhát a  J. KarasZľava: P. Gerhát a  J. Karas



5. august 2024 Číslo 1612 SPOLOČNOSŤ

Hoci sa chov husí a driapa-
nie peria v 90. rokoch z dedín 
takmer vytratili, v súčasnosti 
zažívajú renesanciu. Jemné 
husacie perie a  páperie sa 
dostáva do popredia, najmä 
vďaka jeho vlastnostiam. 
Naši predkovia dobre po-
znali benefity výplní z  pe-
ria a páperia, považovali ho 
za najkvalitnejší a najpriro-
dzenejší materiál na spanie. 
Perie je prírodný priedušný 
tepelno-izolačný materiál 
a je ekologicky nezaťažujúce. 
Výrobky z  neho sa vyzna-
čujú mäkkosťou, ľahkosťou 
a  vzdušnosťou. Sú vhodné 
v zime, udržiavajú teplo, ale 
aj v lete, lebo zabraňujú pre-
hrievaniu tela. Dôležitou 
vlastnosťou je schopnosť 
absorbovať telesnú vlhkosť, 
vďaka čomu sa zabezpečuje 
prirodzená tepelná regulácia 
počas spánku. Kvalitné pá-
perové vankúše a paplóny sú 
antialergické (prach, rozto-
če), dajú sa prať a ich kvalita-
tívne vlastnosti sú garantova-
né certifikátmi.

Pred pár dňami sa na far-
me u Zitovcov, za ideálneho 
letného počasia (bez dažďa 
a vetra), opäť zišla skvelá a ve-
selá partia žien nielen z Chu-
dej Lehoty, aby spoločne pod-
šklbávali husi, ktoré rodina 
chová už štyri roky. Kedy zis-

tíme, že je čas na podšklbáva-
nie a prečo sa robí? „Keď má 
hus približne 2,5 mesiaca za-
čne strácať perie, vtedy vieme, 
že je čas na  podšklbávanie, 
ktoré sa robí najmä preto, aby 
hus lepšie priberala a zároveň 
sa jej v letných mesiacoch uľa-
ví od tepla a narastie jej nové 
a  kvalitnejšie perie. O  toto 
perie je v posledných rokoch 
enormný záujem. My však už 
podšklbávame iba jedenkrát 
nie trikrát, ako sa robilo v mi-
nulosti,“ vysvetľuje Mária Zi-
tová. Ako samotné podšklbá-
vanie prebieha a koľko trvá? 
„Dôležité je húsku správne 
držať tak, aby netrpela a zá-
roveň, aby nepoštípala toho, 
kto ju ošklbáva. Umením je aj 
dobre podšklbať. Pod krídla-

mi sú tzv. letky, perie ktoré sa 
netrhá, lebo ich húsky potre-
bujú na správne držanie krí-
del. Trhá sa iba vrchné väčšie 
perie, nie to, ktoré im vyrastá 
pod ním. Ošklbanie jednej 
husi trvá približne 10 minút. 
Tento rok nás bolo deväť, 
osem žien a môj manžel, spolu 
ošklbali 100 husí, čo trvalo do-
kopy štyri hodiny. Počas šklba-
nia sa spomínalo, debatovalo 
a spievalo. Každá žena dosta-
la oldomáš a malú pozornosť. 
Húsky nám pekným gagotom 
zaďakovali a  rozutekali sa 
po  celom dvore,“ priblížila 
tohtoročné podšklbávanie 
farmárka Zitová, ktorá získa-
né perie daruje nahláseným 
organizáciám a občanom.

V minulosti ženy a diev-

čatá počas dlhých zimných 
večerov usadané za  stolom 
odtrhávali z kostrniek ošklba-
ného peria páperie, ktoré sa 
odkladalo pre ďalšie využitie. 
Páračky, to bola práca spo-
jená so zábavou a  dodnes 
sa zachovávajú v niektorých 
krajoch na Slovensku.

Mnohí ľudia majú voči ta-
kýmto páperovým výplniam 
predsudky, no technológie 
spracovania peria a páperia 
prešli obrovskou zmenou. 
Aj v našich končinách dnes 
prevláda prístup spracova-
nia, kedy sa  perie  nepára, 
ale  triedi, vďaka čomu sa 
zachováva v celku. Následne 
sa niekoľkokrát premýva pri 
nízkych teplotách, potom sa 
suší až do 120 °C a nakoniec 
chladí na izbovú teplotu. Pe-
rie je zbavené biologických 
nečistôt. Ďalšou výhodou je 
nahusto vytkaný sýpok, vďaka 
ktorému sa roztoče nedosta-
nú do vnútra vankúša. Vyso-
kokvalitné páperové paplóny 
a vankúše už nemajú podo-
bu ťažkých „duchien“. Dnes 
sú na  trhu dostupné tenšie 
prešívané prikrývky, ktoré sú 
ľahké, pohodlné a zabezpečia 
vám luxusný spánok. Perie 
sa v nich nezosypáva, ale je 
rovnomerne rozložené v celej 
prikrývke.  Text: L. Karasová, 
 foto: M. Zitová

Tradičné podšklbávanie husí

V minulosti boli ulice slovenských dedín plné husí. Chovali sa nielen pre chutné mäso, ale aj 
pre kvalitné perie, ktoré tvorilo základ výbavy pre nevestu. Keďže na vankúš bolo potrebné 

nazbierať aspoň dva kilogramy peria a do perín až osem kilogramov, bol na to potrebný veľký 
kŕdeľ husí. Tie sa počas roka obyčajne trikrát šklbali a perie sa odnášalo na poval. Tradícii pod-
šklbávania husí sa venuje aj rodina Márie Zitovej. Na ich gazdovstve v Chudej Lehote sa konalo 
už po štvrtýkrát. Podšklbávanie husí v minulosti predchádzalo páračkám (drápačkám).

Preteky automobilov do vrchu 
Uhrovec – Jankov vŕšok

Uplynulý víkend sa viac ako 
deväťdesiat pretekárov postavilo 
na  štart pretekov AUTOPOLA 

Jankov vŕšok 2024, pričom v zo-
zname figurovali prihlásení z via-
cerých európskych krajín. Podrob-

ný článok o  tomto podujatí vám 
prinesieme v  najbližšom vydaní 
Bánovských novín.  r
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Ďalšia Oldies party

V  sobotu 3.  augusta 
2024 sa okolím vodnej 
nádrže Prusy opäť šíri-
la pravá letná atmosféra. 
Na Bašte u Gargamela sa 
konala Summer Oldies 
Party. Pod týmto názvom 
si môžete predstaviť ta-
nečnú zábavu, na  hity 
domácej a  zahraničnej 
produkcie sa prišli zaba-
viť nielen obyvatelia nášho 
mesta, ale aj zo širokého 
okolia a čo je na tom naj-
lepšie, že na jednom par-
kete spoločne tancovali 

a  zabávali sa návštevníci 
rôznych vekových kategó-
rií, mladšie i staršie gene-
rácie. Spoločne sa zabá-
vali do  skorých ranných 
hodín. Leto sa prehuplo 
do svojej druhej polovice, 
prajeme vám, aby ste si ho 
všetci ešte čo najviac užili. 
Nielen bánovský letný kul-
túrny program, ale aj obce 
nášho okresu ponúkajú 
mnoho zaujímavých pod-
ujatí, nenechajte si ich ujsť. 

Text: Lenka Karasová, 
 foto: Nadežda Zaťková
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SPOLOČENSK Á 
KRONIK A

• Mgr. Martin Bugár 
 a Kornélia Lobotková
• Maroš Sloviak 
 a Mgr. Mária Popovičová
• Dominik Strapko 
 a Natália Zrneková

Uzavreli manželstvoUzavreli manželstvo

• Ing. Ľubomír Ščipák *1963
• Mária Bakitová, r
 od. Drahovská *1928
• Mária Jánošíková, 
 rod. Polláková *1968

Opustili násOpustili nás

Sme tu pre vás v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet
pohrebné služby

vlastná výroba živých vencov a kytíc
0914 327 411, pohrebnictvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ SLUŽBA

non-stop  0911 132 630

Sedela som v autobuse na trase Koši-
ce - Praha. O 8.05 ráno som nastúpi-
la v Rožňave. Čakala ma päťhodino-
vá cesta do Bánoviec. Vychutnávala 
som si pohodlie - zatiaľ bez spoluse-
diaceho. Cesta ubiehala štandardne. 
Pozorovala som mihajúcu sa krajinu 
za oknami a oblaky v ich meniacej sa 
zábavke. V Brezne si ku mne prisadol 
milý zhovorčivý pán. Vymenili sme 
si základné zdvorilostné frázy, sede-
la som totiž na  jeho mieste. Podľa 
čísla na miestenke mal sedieť on pri 
okne. „Nie, nič sa nedeje! Len sedkaj-
te. Idem až do Prahy, keď vystúpite, 
potom si presadnem.“ Pán si sadol 
a ponoril sa do vlastných myšlienok. 
Uhýčkaný monotónnou jazdou za-
driemal a hlava mu ovisla na moje 
rameno. Mierne som sa pohmýri-
la. Strhol sa so slovami: „Prepáčte, 
v noci som toho veľa nenaspal. Viete, 
cestovná horúčka.“ „Veď sa nič ne-
stalo. To je v poriadku.“ Zaháňala 
som jeho mierne rozpaky. Autobus 
sa pohol z Banskej Bystrice a mieril 
do Zvolena. Pán opäť zaspal, stúle-
ný na moju stranu. Premýšľam - ne-
chám ho spať... v Žiari nad Hronom 
precitne, a potom sa s ním budem až 
do Prievidze rozprávať. Ale o čom? 
Potrebujem tému aspoň po Jerichov. 

V Bánovciach vystúpim a on sa už 
bude túliť k niekomu inému. Plán 
to bol takmer dokonalý, no, ako sa 
ukázalo, mal drobné trhliny. Pán sa 
totiž v Žiari nezobudil, dokonca, za-
čal slastne pochrapkávať. Opäť som 
sa zľahka pohla. „Ach, prepáčte, fakt 
ma to mrzí. A ešte aj pekne voniate, 
tak ma to akosi ťahá na vašu stra-
nu.“ Zahral to na galantného lichot-
níka. „Stačí sa možno len osprchovať. 
S vôňou v dopravných prostriedkoch 
treba nakladať striedmo,“ začala 
som mudrovať. Pán sa však prejavil 
ako znalec. Istý čas robil obchodné-
ho zástupcu pre jednu kozmetickú 
značku, a tak je zorientovaný. V par-
fumoch, v  „toaletkách“, v  telových 
krémoch, vyrábaných priamo k par-
fému. Odhadol, že taký som použi-
la aj ja, a preto voniam nevtieravo. 
Rozoberať s chlapom tieto témy bolo 
zaujímavé a ešte podstatnejšie bolo, 
že sa mu už nechcelo spať. „Škoda, 
že nejdete až do Prahy,“ skonštatoval 
v Bánovciach, keď si sadal na moje 
miesto a  zostalo nám ešte mnoho 
„rozrečnených“ voňavých tém. „Ško-
da,“ lúčila som sa s ním. Ktovie, ako 
by som voňala o 19.15, na  stanici 
Florenc, kde autobus končí svoju 
každodennú púť.  (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

IDONA, spol. s r. o., nábytkárska 
spoločnosť so sídlom v Bánovciach, 
prijme do  trvalého pracovného 
pomeru (možnosť spolupráce 
aj na  živnosť) zamestnancov 
na pozíciu: STOLÁR. Požiadavky: 
samostatnosť, zodpovednosť, 
čítanie technických výkresov, 
e fekt iv ita ,  f lex ibi l i ta ,  prax 
výhodou, (možnosť zaškolenia). 
B e n e f i t y :  m o ž n o s ť  ú č a s t i 
na  montážach na  Slovensku 
ako aj v  zahraničí – odmena 
+ diéty podľa zákona, príplatky 
za  nadčasy, príplatky  za  prácu 
počas víkendov, 13. plat, možnosť 
stravovania priamo vo firme. 
Mzda: 6,84  eur/hod. brutto, 
živnosť 10 eur/hod. Nástup možný 
ihneď. Kontakt: 0915  753  162, 
email: began@idona.sk, web: 
www.idona.sk

Pozvánka na zájazd
Miestny výbor Matice Sloven-
skej v Bánovciach nad Bebravou 
vás pozýva v nedeľu 1. septem-
bra 2024 na  celodenný zájazd 
do Banskej Bystrice na Sloven-
ský deň kroja. Bližšie informácie: 
0911 469 670.  Výbor MO MS BN
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OBČIANSKA INZERCIA
 Ponúkame na predaj 2- izb. byt 
na ul. 5. apríla. Tel. 0910 563 295.

 Predám dom aj stavebný 
pozemok. Dom je zariadený, 
môže sa hneď bývať. Lacno chlad-
ničku s  mrazničkou ako novú, 
cena dohodou. Tel. 0949 182 110.

 Predám písací stroj CONSUL 
cena dohodou. Tel. 038 760 50 06.

 75- ročná inv. dôchodkyňa 
hľadá osobnú asistenciu, Bánovce 
a okolie. Tel. 0907 468 062.

 Darujem za  odvoz americké 
atlasy, anglické učebnice a časo-
pisy. Tel. 0949 842 736.

 Predám slivky (samozberom) 
v Dežericiach. Tel. 0949 842 736.

Servis chladničiek, mrazničiek 
a gastro chladenia, 0944 07 00 07, BN

Pozvánka na výlet 
do Poľného Kesova

Mestská organizácia Únie žien 
Slovenska v  Bánovciach vás 
pozýva v  stredu 14. augus-
ta 2024 na výlet do obce Poľný 
Kesov do  ThermalParku Nit-
rava. Prihlasovanie a bližšie in-
formácie: 0911  577  507 alebo 
0904 909 106 alebo v Informač-
nom centre na Námestí Ľ. Štúra. 

Únia žien Slovenska BN

Informačné 
centrum 

na námestí 
ponúka

kopírovanie 
dokumentov

BÁNOVECKÁ PARENICA 2024 Klub Slovenských turistov Bánovce nad Bebravou v spolupráci 
s klubom xRoad Bánovce nad Bebravou pozýva všetkých priaznivcov bicykla v nedeľu 1. septembra 2024 na 27. ročník 
cykloturistického podujatia Bánovecká parenica 2024. Ponúkame vám potulky okolím Bánoviec nad Bebravou, vhodné pre 
všetky vekové kategórie, od detí po cyklistických ,,veteránov“. Štart je pred Športovou halou v Bánovciach (ulica J. Kačku). 
Trasy: C1 – 105 km, C2 – 57 km, C3 ,,A“ – 42 km, C3 ,,B“ – 28 km, MTB – 50 km. Všetky mapky si môžete pozrieť na FB: 
xRoad Bánovce nad Bebravou. Prezentácia v mieste štartu: od 8.15 h – 9.30 h. Upozornenie: účastníci do 10 rokov len 
v sprievode dospelej zodpovednej osoby/rodič. Bližšie informácie: Marián Chovanec, tel.: 0905 910 068.  KST BN
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